
 

                            Protokół Nr XIV/2008 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  25 stycznia   2008 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
                                                       
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Krystyna Kisielewska  –  Skarbnik Gminy 
• Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy 
• Pani Małgorzata Ejsmont  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 

UŜyteczności Publicznej w Dąbkach 
• Pan Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu 

Sławieńskiego 
• Pan Jerzy Surowiec – Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Sławnie 
 
Lista zaproszonych gości  stanowi załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
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Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując  
następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1  głos  
„wstrzymujący   się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
                   
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XIV 
Sesję Rady Gminy Darłowo / zał. Nr  4/. 
 
ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
----------------------------------------------- 

 
1)Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak : zgłosił  propozycję zmiany projektu porządku 
obrad , polegającą na zamianie kolejności głosowania 
projektów uchwał: 
 
• punkt 9 otrzymałby brzmienie: „Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2008 rok. DRUK NR 
2/2008” 

• punkt 10 otrzymałby brzmienie: „Podjęcie uchwały w 
sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie zadań 
inwestycyjnych Gminy Darłowo. DRUK NR 1/2008” 

 
 
2)Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz w imieniu 
wnioskodawców : dwóch resortowych komisji rady gminy, tj.  
Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu oraz 
Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Infrastruktury Technicznej , zaproponował wprowadzenie 
następującego projektu  uchwały: 
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„Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektów planu 
podziału aglomeracji wiejskiej Darłowo na aglomerację: Dąbki i 
Rusko. DRUK NR 14/2008. 
 
 
3)Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany 
do porządku obrad proponując wprowadzenie następujących 
projektów uchwał: 
 
I. „ Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo”. DRUK NR 15/2008. 
  
 
II. „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Darłowo. DRUK NR 16/2008.  
 
 
4) Radna Emilia Gafka zgłosiła wniosek o wycofanie z 
porządku obrad dzisiejszej sesji punktu: „Podjęcie uchwały w 
sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie zadań 
inwestycyjnych Gminy Darłowo. DRUK NR 1/2008”. 
 
 
GŁOSOWANIA: 
W związku z w/w propozycjami zmian w porządku obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak zarządził następujące głosowania: 
 
I GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez radną Emilię Gafka : o 
wycofanie z porządku obrad dzisiejszej sesji punktu: „Podjęcie 
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie zadań 
inwestycyjnych Gminy Darłowo. DRUK NR 1/2008”. 
 
W głosowaniu nad wycofaniem w/w punktu z porządku obrad wzięło udział 
15 radnych, głosując następująco: 6 głosów „za”, 8 głosów „przeciw”, 1 głos 
„wstrzymujący się”. 
Rada Gminy Darłowo nie wycofała w/w punktu z porządku obrad sesji. 
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II GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Przewodniczącego Rady 
Gminy Darłowo p. Władysława Krakowiaka dot.   propozycji 
zmiany projektu porządku obrad , polegającą na zamianie 
kolejności głosowania projektów uchwał: 

 
• punkt 9 otrzymałby brzmienie: „Podjęcie uchwały w 

sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2008 rok. 
DRUK NR 2/2008” 

• punkt 10 otrzymałby brzmienie: „Podjęcie uchwały w 
sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie zadań 
inwestycyjnych Gminy Darłowo. DRUK NR 1/2008” 

 
W głosowaniu nad w/w  zamianą  punktów w porządku obrad wzięło udział 
15 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos 
„wstrzymujący się”. 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na zamianę w/w punktów. 
 
III GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
„Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektów planu 
podziału aglomeracji wiejskiej Darłowo na aglomerację: Dąbki 
i Rusko. DRUK NR 14/2008. 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w punktu do porządku obrad wzięło 
udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
 
IV.  GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot.  wprowadzenia następujących 
projektów uchwał: 
 
I. „ Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo”. DRUK NR 
15/2008. 
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W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w punktu do porządku obrad wzięło 
udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
 
II. „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Darłowo. DRUK NR 16/2008.  
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w punktu do porządku obrad wzięło 
udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
Wobec uzyskania akceptacji rady gminy  do wprowadzenia w/w zmian w 
porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak przedstawił następujący porządek obrad: 
 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu  z XIII sesji V kadencji Rady Gminy 
Darłowo z dnia  19 grudnia    2007  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  
• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 

aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
 
 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na  XIII  sesji   Rady     
    Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
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8. Informacja Wójta Gminy Darłowo o sprzedaŜy  nieruchomości za II 
półrocze 2007 roku  oraz wydanych   umowach uŜytkowania, najmu lub 
dzierŜawy  w 2007 roku. 
 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy   Darłowo na 2008 
rok . DRUK NR   2/2008. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na    finansowanie 
zadań inwestycyjnych Gminy Darłowo. DRUK   NR 1/2008.  
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z     
Samorządem Województwa Zachodniopomorskiego i Powiatem      
Sławieńskim w zakresie prowadzenia inwestycji drogowych. DRUK NR 
3/2008. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Kierownikowi Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie pełnomocnictwa do podpisywania umów, 
porozumień partnerskich oraz do podejmowania wszelkich czynności 
związanych z realizacją partnerskich projektów systemowych w ramach 
Priorytetu VII Promocje Integracji Społecznej Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego. DRUK NR 4/2008. 
 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez.  17 w Wiciu). DRUK NR    
5/2008. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez. 120/24  w Bobolinie). 
DRUK NR    6/2008. 
   
15.Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez. 181/3 w Dąbkach). 
DRUK NR    7/2008. 
 
16.  Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez. 359/1 w JeŜycach). 
DRUK NR    8/2008. 
 
17.  Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez. 263/1 w Dobiesławiu). 
DRUK NR    9/2008. 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości. (dot. działki o nr geodez. 469/26 w Wiekowicach). 
DRUK NR  10/2008. 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości . (dot. działki o nr geodez. 136 w Kopnicy). DRUK NR 
11/2008. 
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. 30/2 w Porzeczu). DRUK NR 12/2008. 
   
21.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Statutu Gminy Darłowo. DRUK NR 
13/2008. 
 
22. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektów planu podziału 
aglomeracji wiejskiej Darłowo na aglomerację: Dąbki i Rusko. DRUK NR 
14/2008. 
 
23. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Darłowo”. DRUK NR 15/2008. 
  
24. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. DRUK 
NR 16/2008.  
 
25.Sprawozdania z działalności komisji Rady Gminy Darłowo za 2007 rok.  
 
26.Wolne wnioski i zapytania. 
 
 27. Zakończenie sesji. 

 
W głosowaniu nad całością porządku obrad wraz z wcześniejszymi 
zmianami wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
 
Ad. 1.4.Przyjęcie protokołu  z XIII sesji V kadencji Rady 
Gminy Darłowo z dnia  19 grudnia    2007  roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XIII   sesji V 
kadencji  Rady Gminy Darłowo z dnia  19 grudnia   2007 roku był 
do wglądu w Biurze Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony 
jedną godzinę przed sesją w celu naniesienia ewentualnych 
poprawek. 
                                                                                
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
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Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 
radnych, głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XIII sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  19 
grudnia    2007 roku. 
                             

 
Ad. 2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił sprawozdanie z 
działalności w okresie między sesjami od 20 grudnia 2007 roku  do 25 
stycznia   2008 roku. (zał. Nr 5). 
 
Wójt poinformował wszystkich zebranych o kondycji finansowej Gminy 
Darłowo. Na podstawie wyciągu z dnia  24 stycznia  2008 roku (zał. Nr 6):  
*stan środków na koncie podstawowym wynosi:  39 586,00 zł, 
* lokaty: 1 300 000,00 zł 
*wydatki: 
* rachunki do zapłaty oraz wynagrodzenia pracowników: 377 632,00 zł 
*wypłata świadczeń rodzinnych: 206 000,00 zł 
* środki dla szkół i biblioteki ( na wynagrodzenia obsługi i godziny 
ponadwymiarowe nauczycieli): 76 000,00 zł. 
 
 
Ad. 3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 
 

W imieniu  Wójta Gminy Darłowo realizację uchwał podjętych na XIII sesji 
Rady Gminy Darłowo przedstawiła p. Anna Szynkowska-Borkowska – 
Sekretarz Gminy. (zał. Nr 7). 
 
Ad. 4.Interpelacje Radnych.                                         
 
Na sesji radni zgłosili następujące interpelacje: 

• radny Marian Szczepaniak w sprawie: 

• odbierania dzieci z Zagórzyna ze szkoły przez autobus szkolny (zał. Nr 
8), 
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• dostarczenia drzewa na opał w ramach pomocy społecznej dla p. 

Doroty Kupracz z Domasławic z powodu trudnej sytuacji materialnej 
(zał. Nr 9), 

• radny Kazimierz Kołtun w sprawie: 
• ustawienia znaku ograniczającego prędkość do 40 km/h oraz znaku 

„Uwaga wyboje” na drodze powiatowej 511C (zał. Nr 10) 
• ustawienia znaku „Uwaga piesi” w miejscowości Rusko przy posesji nr 

4 na drodze  Domasławice-Rusko. 
• radna Irena Brzezińska  w sprawie: 
• naprawy drogi powiatowej  i pobocza, uszkodzonej przez wywoŜenie 

Ŝwiru z działki nr 1/53 (zał. Nr 11), 
• radny Jan Mikołajczyk w sprawie: 
• naprawy drogi asfaltowej w Kowalewiczach (droga od kapliczki do 

cmentarza) (zał. Nr 12), 
• dostarczenia kruszywa na drogi w gminie. 
                                                                                                 

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na  
XIII  sesji   Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między 
sesjami.                                    
 
Odpowiedzi na interpelacje radnych i wnioski sołtysów udzieliła p. Anna 
Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo (zał. Nr  13). 
 
Odpowiedzi na interpelacje otrzymali następujący radni: p. Antoni 
Szynkowski, p. Irena Brzezińska, p. Jan Fraszko, p. Jan RóŜycki, p. 
Kazimierz Kołtun. 
 
Odpowiedzi na wnioski otrzymali następujący sołtysi: p. Sylwia Dęga – Sołtys 
JeŜyczek, p. Mieczysław Wrona – Sołtys Nowego Jarosławia, p. Piotr Skoczek 
– Sołtys Dobiesławia, p. Zofia Krakowiak – Sołtys Kopań. 
 
 
Ad. 6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji 
Rady    Gminy    Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
sprawozdanie z działalności komisji Rady Gminy Darłowo (zał. Nr 14). 
 
„W okresie od  19 grudnia   2007 roku ,  to jest od daty XIII sesji Rady 
Gminy Darłowo V kadencji:  
następujące komisje odbyły posiedzenia: 
 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i  
Infrastruktury Technicznej odbyła: 
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1 posiedzenie: 22 stycznia    2008 roku  zajmując się następującą 
tematyką: 
 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na XIV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o sprzedaŜy nieruchomości za II 
półrocze   2007 roku oraz wydanych umowach uŜytkowania, najmu lub 
dzierŜawy w    2007 roku. 
3. Sprawozdanie z działalności komisji za 2007 rok. 
 
 

Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu  odbyła: 
 
1 posiedzenie: 23 stycznia    2008 roku   zajmując się następującą 
tematyką: 
 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na XIV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o sprzedaŜy nieruchomości za II 
półrocze    2007 roku oraz wydanych umowach uŜytkowania, najmu lub 
dzierŜawy w    2007 roku. 
3. Sprawozdanie z działalności komisji za 2007 rok. 
 

Komisja Oświaty i  Kultury Fizycznej odbyła: 
 
1 posiedzenie:  17 stycznia    2008 roku   o  następującej tematyce: 
 
1. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły   
    Sportowe. 
2. Sprawozdanie z działalności komisji za 2007 rok.  
                                  
Komisja Prawa , Opieki Społecznej i Zdrowia odbyła: 
  
1 posiedzenie: 18 stycznia    2008 roku  zajmując się następującą 
problematyką: 
 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na XIV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
2. Sprawozdanie z działalności komisji za 2007 rok. 
                                                                                                                   
Komisja Rewizyjna odbyła: 
 
1  posiedzenie:  21 stycznia   2008 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 
 
1. Podsumowanie pracy komisji za 2007 rok i sporządzenie 

sprawozdania.  
2. Analiza sprzedaŜy nieruchomości za II półrocze 2007 roku. 
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3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XIV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
4.   Kontrola realizacji inwestycji: budowa sali  gimnastycznej w Starym     
      Jarosławiu: 

* kontrola dokumentacji przetargowej, 
* rozliczenie rzeczowe realizacji w/w inwestycji, 
* rozliczenie finansowe realizacji w/w inwestycji. 

     
       
Komisja Organizacyjno-Programowa  odbyła : 
 
1 posiedzenie w dniu    14 stycznia       2008  roku zajmując się 
tematyką ustalenia daty i porządku obrad  XIV    Sesji Rady Gminy „. 
 
 
Ad. 7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
 
Na sesji sołtysi złoŜyli wnioski w następujących sprawach: 

 
• p. Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia: poprosił o: 1) pilne 

podniesienie komina nad salą wiejską; 2) podłączenie kuchni węglowej 
do komina; 3) zainstalowanie tabliczek informacyjnych o odległych 
posesjach;  4) poprawienia zbyt ciemnego oświetlenia na sali wiejskiej. 
(zał. Nr 15). 

  
• p. Wanda Hańczaryk – Sołtys Cisowa: poprosiła o: 1) załoŜenie na 

jezdni przed świetlicą oraz na zakręcie przed sklepem - ogranicznika 
szybkości , ze względu na bezpieczeństwo dzieci; 2) załoŜenie barierki 
przy stawie naprzeciw świetlicy; 3) wymianę stołów i ławek na 
świetlicy; 4) postawienie pojemnika na tworzywa obok sklepu; 5) 
przywiezienie tłucznia na drogi; 6) interwencję w sprawie śmieci na 
działce obok posesji nr 13 . (zał. Nr 16).   

 
• p. Genowefa Domańska – Sołtys Bukowa Morskiego: poprosiła o: 1) 

dostarczenie trzech pojemników na odpady; 2) dostarczenia trzech 
sztuk tablic informujących „zakaz wyrzucania śmieci”. (zał. Nr 17). 

 
• p. Ryszard Jendrysiak – Sołtys Boryszewa: poprosił o :1) naprawę 

drogi tłuczniem od przystanku w stronę Kowalskiego; 2) załoŜenie 
dwóch lamp na drodze; 3) naprawę jednej lampy , która nie świeci; 4) 
zamówienie sześciu przyczep tłucznia, który będzie wykorzystany w 
wiosce. (zał. Nr 18). 

 
  
Następnie głos w dyskusji zabrali: 

• p. Jadwiga Czarnołęska-Gosiewska przeczytała pismo w imieniu 
Komisji Uzdrowiskowej: (zał. Nr 20). 
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„Komisja Uzdrowiskowa negatywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie 
sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
(podzielona działka oznaczona numerem geodezyjnym 120/24 w 
Bobolinie). 
Uzasadnienie: 
Jest to ostatnia działka w tej strefie Uzdrowiska Dąbki, będąca własnością 
Gminy. Całe okoliczne zagospodarowanie terenu jest bardzo ścisłe, działki 
są małe i wszystkie są w rękach prywatnych. Tak więc zachowanie tej 
działki jest absolutnie niezbędne dla inwestycji potrzebnych w Uzdrowisku 
na mocy ustawy o miejscowościach uzdrowiskowych. JeŜeli Gmina nie 
będzie miała własnego terenu na budowę uzdrowiskowej infrastruktury, 
utracimy status uzdrowiska. Zachowanie tej działki jest więc warunkiem 
istnienia Uzdrowiska. Cały wysiłek rzeszy ludzi zaangaŜowanych w 
inicjatywę uzdrowiska w naszej Gminie, a przede wszystkim praca Urzędu 
Gminy i pana Wójta Franciszka Kupracza, pójdzie na marne. 
           Prosimy więc Radnych Gminy o odrzucenie tego projektu dla 
ocalenia nowo powołanego Uzdrowiska. „ 
  
• p. Joanna Jasińska – Sołtys śukowa Morskiego: w imieniu sołectw: 

śukowo Morskie, Bobolin, Dąbki zaprotestowała przeciwko sprzedaŜy 
działki oznaczonej numerem geodezyjnym 120/24 o powierzchni 
ogólnej 2,0428 ha w Bobolinie. W związku z powstaniem uzdrowiska w 
pięciu sołectwach, te tereny mogą okazać się niezbędne dla jego 
funkcjonowania. Jak dojdzie do sprzedaŜy ostatniej tak duŜej działki 
gminnej, to Gmina Darłowo moŜe będzie dobrą i bogatą gminą, ale bez 
perspektyw . 

 
  

• p. Helena Bosek – Sołtys Dąbek: powiedziała , Ŝe juŜ w chwili 
obecnej słychać głosy Ŝe nowo powstałe uzdrowisko nie ma perspektyw 
rozwoju. Nie ma boiska, nie jest nawet zabezpieczony teren na boisko, 
nie ma muszli koncertowej, zostaje tylko morze. Nie będzie nic do 
zaoferowania przybywającym  na odpoczynek turystom. W imieniu 
mieszkańców Dąbek p. Sołtys poprosiła o nie podejmowanie uchwały 
dot. sprzedaŜy ostatniego zielonego terenu gminnego, obejmującego 
ponad dwa hektary. Jest to jedyny teren, który moŜe być przeznaczony 
na cele rekreacyjno-sportowe. 

  
• W imieniu  p. Zbigniewa Steblińskiego – Sołtysa Bobolina – 

Przewodniczący Rady Gminy  przeczytał  następujący wniosek, z 
prośbą o udzielenie odpowiedzi przez Wójta Gminy Darłowo:” w 
związku z moją nieobecnością na sesji Rady Gminy Darłowo w dniu 25 
stycznia 2008 roku wnioskuję o udzielenie odpowiedzi na n/w pytania: 

• Kiedy Gmina przystąpi do remontu dróg osiedlowych wsi Bobolin, 
wykorzystując zgromadzone płyty „jomb”? 

• Kiedy Gmina ma zamiar – w ramach współpracy z Wojewódzkim 
Zarządem Dróg Krajowych – przystąpić do dalszej budowy chodnika (w 
stronę Dąbek)? 
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• Kiedy wreszcie zostaną rozpoczęte prace związane z rozbudową 

oświetlenia ulicznego wsi Bobolin? 
• Czy Gmina ma zamiar zwiększyć na terenie wsi ilość kontenerów do 

segregacji i zbierania odpadów komunalnych. Istniejące kontenery nie 
zaspakajają potrzeb mieszkańców i turystów”. (zał. Nr 19). 

 
  

• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek: wyraził swój zdecydowany 
sprzeciw w stosunku do planów sprzedaŜy działki nr 120/24 w 
Bobolinie. Podkreślił, Ŝe wysłuchaliśmy w tej sprawie jednoznacznych 
głosów społeczeństwa  oraz przyszłego  lekarza uzdrowiska w osobie p. 
Jadwigi Czarnołęskiej-Gosiewskiej. Mówca jest za sprzedaŜą mienia 
gminnego. SprzedaŜ powinna być jednak  przemyślana i rozwaŜna, z 
jednoczesnym utworzeniem planu rozwoju miejscowości. Pan J.Górski 
zaproponował wstrzymanie sprzedaŜy tej działki do czasu opracowania 
nowego planu zagospodarowania przestrzennego dla sołectw 
wchodzących w skład uzdrowiska. Konsekwencją chaotycznej , 
nieprzemyślanej  sprzedaŜy kaŜdego skrawka gminnej ziemi moŜe być 
rozłam Gminy Darłowo na dwie niezaleŜne  jednostki samorządowe. 

 
• p. Barbara Kurczewska – Sołtys Palczewic: droga do świetlicy 

została zrobiona do połowy, poprosiła więc  o jej  dokończenie. Ponadto 
Sołtys zgłosiła Wójtowi, Ŝe pracownicy Gminnego Zakładu UŜyteczności 
Publicznej są w pracy nietrzeźwi . Poinformowała równieŜ o tym, Ŝe 
chodzą słuchy, Ŝe pracownicy handlują płytami.     

 
• p. Idzi Krawczyk – Sołtys Krup: zgłosił ponownie, Ŝe stan dróg w 

rejonie Krup i Zielnowa jest fatalny. Jakikolwiek pojazd z obciąŜeniem 
nie ma szans przejechania. W miarę posiadanych moŜliwości drogi w tej 
okolicy zostały juŜ uzupełnione tłuczniem . Sołtys zwrócił się do 
radnego i jednocześnie Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
Jana Mikołajczyka , aby zainteresował się swoimi mieszkańcami z 
Kowalewic. Dzieci nie mogą dojść do szkoły. Trzeba zająć się sprawami 
podstawowymi – zakończył Sołtys.   

 
• p. Wiesław Muszyński  – mieszkaniec  Zielnowa:  interweniował w 

sprawie rozjeŜdŜania dróg gminnych przez cięŜki sprzęt rolniczy w 
okolicach Zielnowa . ZaŜądał konkretnego rozwiązania sprawy. 

 
• p. Edward Grabowski – Sołtys JeŜyc: wszyscy sołtysi otrzymali 

pisma w sprawie spisywania eternitu. Na usuwanie szkodliwego 
eternitu moŜna pozyskać środki finansowe z unii europejskiej. Gmina 
powinna z tych programów skorzystać, a nie tylko zajmować się 
zbieraniem informacji.  
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• p. Jan Mikołajczyk – radny: zapytał czy nie moŜna naprawić drogi 

powiatowej Stary Jarosław – Kowalewice – Sulimice. Szczególnie 
zniszczony odcinek nie nadający się do jazdy jest na trasie Stary 
Jarosław- Kowalewice. 

 
• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: 

poinformował  po raz kolejny władze powiatowe, Ŝe na drodze 
powiatowej do „Rybakówki” w miejscowości  Kopań są dziury, które w 
końcu naleŜałoby naprawić. Ta droga była obiecana juŜ za poprzedniej 
kadencji  władzy powiatowej. W związku z ciągłością władzy, mówca 
uwaŜa, Ŝe powinna być w końcu  wyremontowana. Poprosił równieŜ o 
posprzątanie gałęzi po dokonanej wycince drzew. Przewodniczący 
zapytał Starostę Powiatu Sławieńskiego  o drogę  powiatową  
Gleźnowo-Dobiesław.  

 
• p. Jan Fraszko – radny : zaprosił pana Starostę i Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Sławnie na drogę powiatową do Nowego 
Jarosławia w celu naocznego stwierdzenia  zniszczeń na tej drodze. 

 
• p. Jan Małecki – radny: pisał interpelacje w sprawach: cięcia 

sanitarnego przy kościele w Bukowie Morskim, załoŜenia barierki 
ochronnej przy brzegu rzeki Bagiennicy w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa oraz uzupełnienia ubytków w asfalcie. Poprosił 
przedstawicieli  władz powiatowych o zrealizowanie chociaŜ jednego 
zadania z w/w wymienionych.     

 
• p. Jadwiga Czarnołęska-Gosiewska : na tak masową  wycinkę 

drzew mówczyni patrzy z bólem serca. Podała przykład wycinki 
pomiędzy Kopań a Cisowem. Zapytała czy jest moŜliwość, aby gminna 
Komisja Uzdrowiskowa była informowana o usuwaniu drzew i ich 
przyczynach. Niedługo w Gminie Darłowo będzie pustynia , a powinna 
być zachowana jakaś symbioza.  

 
• p. Edward Grabowski – Sołtys JeŜyc: zgłosił problem załamanego 

mostka. Dziura w mostku była juŜ kilkakrotnie robiona, nie dało to 
jednak rezultatu. W sprawie wycinki drzew Sołtys powiedział, Ŝe 
wszystkie drzewa przy drogach stanowią ogromne zagroŜenie i  
powinny zostać wycięte ze względu na bezpieczeństwo ruchu 
drogowego. 

 
• p. Szymon Krawczuk – radny: zapytał Starostę Powiatu 

Sławieńskiego oraz Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Sławnie 
jak wygląda sprawa drogi Dobiesław-Gleźnówko, której przebudowa 
została ujęta na liście dofinansowań ze środków Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych Urzędu Marszałkowskiego.  
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• p. Antoni Szynkowski – radny: zgłosił pozałamywane przepusty w 

drodze powiatowej np. przy posesji nr 1 i  7 w JeŜyczkach. W celach 
ostrzegawczych stawiane są chorągiewki ostrzegawcze, ale niestety 
wyrywane są one przez dzieci. Poprosił o pozytywne rozwiązanie tego 
problemu.  

 
• p. Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu Sławieńskiego: 

razem z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych p. Jerzym Surowcem 
wysłuchali  z pokorą wszystkich przedmówców. BudŜet powiatowy na 
2008 rok zamyka się kwotami: dochody: 36 mln 420 tys. zł, natomiast 
wydatki: 36 mln 649 tys. zł. Planowany budŜet zamyka się deficytem  
w wysokości 229 tys. 132 zł. Powiat ma do spłaty zaciągnięty 
wcześniej kredyt na kwotę” 1 mln 770 tys zł . Na spłatę tego kredytu 
Starostwo będzie musiało zaciągnąć kolejny kredyt w wysokości ok. 2 
mln   zł. Na drogi zostały przeznaczone pieniądze w wysokości : 2 mln 
606 tys., z czego 100 tys. zł jest zarezerwowane dla Miasta Darłowo na 
porozumienie dotyczące realizacji zadań powiatowych przez gminę 
miejską.  Powiat wygląda słabo pod względem finansowym  w 
stosunku do innych gmin i miast powiatu sławieńskiego. Starosta 
poinformował zebranych, Ŝe powiat będzie przygotowywał wnioski na 
zadania inwestycyjne, na które moŜna uzyskać ok. 50% 
dofinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. Z 
budŜetu powiatowego na ten cel planuje się przeznaczyć ok. 3,5 mln 
środków własnych. Z wielką chęcią Starosta przyjmie deklaracje od 
gmin o porozumieniu dotyczącym współdziałania i współfinansowania 
w zakresie prowadzenia wspólnych inwestycji drogowych. Priorytetami 
przy podejmowaniu decyzji o remontach dróg na pewno będą czynniki: 
natęŜenie ruchu oraz cel gospodarczy (np. zakłady pracy). Starosta 
spodziewa się bardzo ostrej debaty na sesji powiatowej, poniewaŜ 
trzeba będzie wybrać jedno zadanie do opracowania wniosku o 
fundusze z RPO. Pod dyskusję poddane zostaną następujące 
propozycje: I. droga Niemica – Laski w Malechowie, gdzie ma powstać 
kopalnia piasku kwarcowego; II. droga Rusko – Przystawy (Wójt Gminy 
Sławno zadeklarował pomoc i współpracę, jest wykonana dokumentacja na 
drogę z Przystaw do Malechowa); III. Przebudowa drogi  Morskiej w 
Darłowie (przy współpracy i współfinansowaniu przez Miasto Darłowo); IV. 
droga Pomiłowo-śukowo. 
W sprawie przebudowy drogi powiatowej Gleźnówko-Dobiesław , 
Starosta poinformował zebranych, Ŝe powiat otrzymał dotację w 
wysokości 183 tys. z Urzędu Marszałkowskiego, ale to zadanie nie było 
ujęte przez radę w budŜecie starostwa na rok 2008. Dofinansowanie z 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych jest niewielkie w stosunku do 
całości kosztów przebudowy tej drogi, poniewaŜ wynosi niecałe 20%. 
Powiat musiałby ok. 1 mln zł dołoŜyć z własnych środków, a plany 
starostwa obejmują składanie wniosku o dofinansowanie z funduszy 
Regionalnego Programu Operacyjnego. Pan Andrzej Lewandowski 
podkreślił, Ŝe jeŜeli władze starostwa miałyby dokonać wyboru 
pomiędzy wyłoŜeniem z własnych środków: 1 mln zł na drogę  
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Gleźnowo-Dobiesław a 1 mln zł na ratowanie szpitala powiatowego w 
Sławnie, z oddziałem wewnętrznym w Darłowie, to na pewno pieniądze 
zostałyby skierowane na szpital. Na szpitalu ciąŜy bowiem dług w 
wysokości 6 mln zł i problem dalszego funkcjonowania tego szpitala jest 
najwaŜniejszym priorytetem dla Starostwa Powiatowego w Sławnie. Na 
oświatę i poprawę infrastruktury oświatowej zaplanowane jest ok. 40% 
wydatków budŜetowych. Niestety brakuje tych pieniędzy  na naprawę 
dróg. W powiecie sławieńskim jest 353 kilometry dróg. Gdyby chciano 
zrobić dobre drogi to naleŜałoby na jeden kilometr przeznaczyć 1 mln zł. 
Miasto Darłowo sukcesywnie przejmuje drogi powiatowe na swój stan. 
Starosta poinformował obecnych na sesji, Ŝe równieŜ Ŝyczyłby sobie, 
aby Gmina Darłowo  przejmowała drogi powiatowe. Jest obecnie czas 
na rozmowy i ustalenia. Ze swojej strony mówca powiedział, Ŝe rozumie 
Wójta Gminy Darłowo, Ŝe nie chce tych dróg, bo lepiej narzekać na 
starostwo, Ŝe nic nie robi, aniŜeli mieszkańcy gminy mieliby narzekać 
na wójta. Starosta poinformował, Ŝe nie będzie obiecywał naleŜytej 
modernizacji dróg powiatowych, ze względu na ograniczone środki 
finansowe.  
     

• p. Jerzy Surowiec – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 
Sławnie: dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych  na 
drogę powiatową Gleźnówko-Dobiesław jest groszowe. Gmina Darłowo 
w chwili obecnej ma taki sam problem z drogą Bukowo-Boryszewo. 
Zgodnie z wykonaną dokumentacją musi być dokonana przebudowa 
drogi Dobiesław Gleźnówko, co według kosztorysu inwestorskiego ma 
wynieść 1 mln  70 tys. zł. Urząd Marszałkowski przyznał 
dofinansowanie w wysokości 183 tys. zł, pozostała kwota tj. 
888.210,04 zł musiałaby być zabezpieczona w budŜecie powiatowym 
do końca stycznia 2008 roku. Wycinka drzew przy planowanym 
remoncie dróg, odbywa się zgodnie z przepisami prawa i tylko po 
uzyskaniu zgody od wójta i burmistrza. Natomiast pozostałe drzewa 
suche lub zagraŜające bezpieczeństwu są wycinane na podstawie 
wniosków mieszkańców, z czego połowa argumentowana jest chęcią 
pozyskania drewna na opał. Dyrektor podkreślił, Ŝe w Zarządzie Dróg 
Powiatowych w Sławnie nie ma entuzjastów nieuzasadnionej wycinki 
drzew. Mówca podał przykład  planowanego poszerzenia drogi  Rusko-
Domasławice. Zarząd Dróg Powiatowych w Sławnie zlecając 
opracowanie dokumentacji  przewidywał wycinkę drzew tylko po jednej 
stronie drogi, natomiast Zarząd Dróg Krajowych zadecydował o wycince 
drzew po obu stronach drogi. Cały budŜet Zarządu Dróg Powiatowych w 
Sławnie na wszystkie drogi powiatowe w ilości 350 km wynosi 2,5 mln 
zł. W związku z tym prowadzone będą tylko roboty utrzymaniowe, a nie 
inwestycyjne. W chwili obecnej zarząd jest na etapie ogłaszania 
przetargów na masę na zimno. Niedługo pojawią się na drogach 
powiatowych  pracownicy wykonujący łatanie dziur masą na zimno.  
Na wiosnę zaplanowane są roboty łatania dziur masą na gorąco i 
grysami.  W Zielnowie droga powiatowa powinna być powaŜnie 
przebudowana, ale ona nie jest priorytetowa. Jak co roku ruszy do  
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• pracy równiarka i walec. JeŜeli nie było odpowiedzi na interpelacje 

radnych i wnioski sołtysów w sprawie dróg, to zostaną one na pewno 
udzielone, poniewaŜ dyrektor bardzo uczula swoich pracowników, aby 
odpowiadali terminowo. 

      
• p. Janusz Gawęda – Sołtys Zielnowa: droga powiatowa łączy 3 

wioski. Bardzo wielu ludzi przyjeŜdŜa na ten teren i „jak was widzą tak 
was piszą”. Jest to droga, po której nawet nie moŜna przejść. Przy 
drodze powiatowej w Zielnowie przy przystanku robi się jezioro.  Nie 
jest to dobra wizytówka, zarówno dla Gminy Darłowo, jak i Powiatu 
Sławieńskiego. 

 
  
• p. Mieczysław Jączek – radny: łatanie dziur trwa 2-3 miesiące, ale 

łaty wypadają z powrotem. Zwrócił się do Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych, aby prace były lepiej wykonywane. Powinno być dobrze 
wyczyszczone  podłoŜe, to wtedy łaty by się trzymały ze dwa lata. 
Jakby było lepiej robione, to tych dziur by ubywało.  A tak to co roku 
łatane są te same dziury. W Sińczycy na drodze są juŜ bardzo 
niebezpieczne, duŜe dziury. 

 
• p. Wiesław Muszyński – mieszkaniec Zielnowa: tam trzeba 

interweniować szybko, powołać komisję w tej sprawie, opisać i działać, 
bo marnuje się asfalt od Krup. Jest znak ograniczający poruszanie się 
cięŜkich samochodów do 8 ton, a wjeŜdŜają samochody o ładowności 
30-40 ton. Pan Muszyński zaŜądał konkretnego rozwiązania, bo 
dyskusja sprawy nie załatwi. 

 
  
• p. Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu Sławieńskiego: 

ogólnie drogi są w bardzo złym stanie. Nasza krajówka przez Karwice 
teŜ wymaga remontu. Dopiero po 2013 roku Zarząd Krajowy będzie 
podnosił temat. Drogi wojewódzkie teŜ  są w złym stanie:  droga z 
Darłowa do Koszalina  oraz z Darłowa do Sławna domagają się 
remontów. Ta ostatnia jest zaplanowana do remontu do 2013 roku. 
Ekspresówka  z Gdańska do Szczecina, przebiegająca  przez nasz 
powiat aŜ się prosi , aby była remontowana – podkreślił Starosta. Po 
czym mówca wyraził  nadzieję, Ŝe Mistrzostwa Europy   EURO ‘  2012 
roku wymuszą  na Zarządzie Dróg Krajowych poprawę  stanu tej drogi. 

 
• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: zaprotestował 

przeciwko budowie drogi Niemica-Laski. Ta droga jest związana z 
biznesem. W Gminie Darłowo firmy wiatrakowe same sobie wykonują 
drogi dojazdowe. W zamian tej drogi Niemica-Laski powinna być 
robiona droga  Dobiesław-Gleźnowo, słuŜąca  mieszkańcom. Zwracając 
się do Starosty , Wójt powiedział: „zapominacie, Ŝe was wybierają 
mieszkańcy. Odpuście sobie tą drogę Niemica –Laski. W przeciwnym 
razie niech wam potem ci co Ŝwir kopią, załatwią głosy”.  
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•  W dniu dzisiejszym rada gminy będzie podejmować uchwałę w 

sprawie współdziałania Gminy Darłowo z Samorządem Województwa 
Zachodniopomorskiego i Powiatem Sławieńskim w zakresie 
prowadzenia inwestycji drogowych. Według  Wójta powiat teŜ powinien 
się wykazać. Przyszła teraz pora na robienie dróg w Gminie Darłowo. 
Drogi powiatowe mają być przejezdne i to naleŜy do zadań Powiatu.  
Następnie Wójt ustosunkował się do poruszonych wyŜej problemów, 
zgłaszanych przez sołtysów gminy. Odnośnie wniosku zgłoszonego 
przez panią Sołtys W.Hańczaryk Wójt powiedział, Ŝe zostanie 
wystosowane pismo do właściciela działki o jej uporządkowanie. W 
odpowiedzi p. Jadwidze Czarnołeskiej-Gosiewskiej  mówca powiedział, 
Ŝe tematu sprzedaŜy działki nr 120/4 w Bobolinie w ogóle nie było na 
posiedzeniu Komisji Uzdrowiskowej. UwaŜa, Ŝe wystąpienie powinno 
być prywatne, a nie w imieniu komisji. Gospodarzem uzdrowiska jest 
nie tylko gmina, ale przede wszystkim mieszkańcy. W odpowiedzi 
Sołtysowi i zainteresowanym mieszkańcom Zielnowa  Wójt powiedział, 
Ŝe nie tylko  droga w Zielnowie  nie wytrzymuje tak cięŜkiego sprzętu. 
Farmerzy są teŜ w Wiekowie , w Palczewicach, w Kowalewicach. . MoŜe 
wyjściem z sytuacji jest tworzenie przez tych rolników dróg 
dojazdowych,  wewnętrznych. Wójt p. Franciszek Kupracz zwracając 
się do p. J.Górskiego, powiedział, Ŝe nie będzie się wypowiadał na 
temat powstania nowej Gminy Dąbki. KaŜdy ma prawo działać w tym 
kierunku, , oby te działania były tylko zgodne z prawem. Według 
mówcy p. B.Kurczewska – Sołtys Palczewic trochę przesadziła w swojej 
wypowiedzi. Wójt był wczoraj w tej miejscowości i nie widział ani 
jednego pijanego pracownika Gminnego Zakładu UŜyteczności 
Publicznej. O pieniądze unijne na usuwanie eternitu moŜe wystąpić 
kaŜdy. Gmina zbiera dane, poniewaŜ wnioskują o nie inne instytucje. 

  
• p. Jadwiga Czarnołęska-Gosiewska-  członek Komisji 

Uzdrowiskowej: zawiadomienie o sprzedaŜy działki  nr 120/24 w 
Bobolinie otrzymała dzisiaj rano przed sesją od zaniepokojonych 
radnych. Nie było czasu na zwoływanie komisji. W związku z tym, iŜ 
uznała to za bardzo powaŜną sprawę, wykonała telefony do członków 
Komisji Uzdrowiskowej i otrzymała od nich pozwolenie do napisania 
tego wystąpienia. Rzeczywiście nie skontaktowała się z Wójtem Gminy 
Darłowo p. Franciszkiem Kupraczem z powodu braku  czasu. W 
dalszym ciągu mówczyni stoi na stanowisku, Ŝe nie naleŜy dopuścić do 
sprzedaŜy w/w działki, poniewaŜ będzie brakowało terenu na 
uzdrowisko.  

   
• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek: jako mieszkaniec uzdrowiska 

zasygnalizował problem, Ŝe za parę miesięcy, za dwa lata moŜe dojść 
do powstania nowej gminy . Obecnie pojawiła się dąŜność części 
mieszkańców do secesji, czyli odłączenia się  Dąbek oraz okolicznych 
sołectw   od Gminy Darłowo i ewentualnego powstania odrębnej  Gminy 
Dąbki. Przesłanką takich społecznych dąŜeń moŜe być złe 
gospodarowanie przestrzenią gminy.  
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• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: powiedział, Ŝe nie 
będzie ustosunkowywał się oficjalnie do pomysłu utworzenia nowej 
Gminy Dąbki. O wszystkich działaniach podjętych w tym kierunku jest 
poinformowany na bieŜąco.   

 
• Na tym dyskusję zakończono.     

 
 
O godzinie 12 °° Przewodniczący Rady Gminy Darłowo, w związku z 

ogłoszeniem Ŝałoby narodowej z powodu katastrofy lotniczej pod 

Mirosławcem poprosił wszystkich zebranych o powstanie i 

uczczenie tej tragedii minutą ciszy.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 15 minut przerwy. 
Po przerwie:  
                                               
Ad. 8. Informacja Wójta Gminy Darłowo o sprzedaŜy  
nieruchomości za II półrocze 2007 roku  oraz wydanych   
umowach uŜytkowania, najmu lub dzierŜawy  w 2007 roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował 
zebranych, Ŝe Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz wykonał 
dyspozycje § 4 Uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 
1999 roku w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciąŜania 
nieruchomości gruntowych oraz wydzierŜawiania lub najmu na okres dłuŜszy 
niŜ 3 lata i § 9 Uchwały Nr XV/186/2000 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 
kwietnia 2000 roku w sprawie określenia zasad przeznaczania do sprzedaŜy 
lokali w domach stanowiących własność Gminy Darłowo, przedstawiając 
„Zestawienie sprzedaŜy nieruchomości za II-gie półrocze 2007 roku.” (zał. Nr 
21). 
 
Wszystkie resortowe komisje zapoznały się z w/w materiałem. śadna 
komisja nie wniosła uwag. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował 
wszystkich, Ŝe Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz wykonał 
dyspozycje § 2 Uchwały Nr XVII/231/2004 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 
listopada 2004 roku w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawierania umów uŜytkowania, najmu lub dzierŜawy na 
nieruchomości stanowiące Gminny Zasób Nieruchomości na okres dłuŜszy 
niŜ 3 lata , przedstawiając pisemne sprawozdanie z realizacji w/w uchwały tj. 
„Zestawienie  wydanych umów w 2007 roku”. (zał. Nr 22).  
 
Wszystkie resortowe komisje zapoznały się z w/w materiałem. śadna 
komisja nie wniosła uwag. 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜsze informacje, bez uwag. 
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Ad. 9.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy   
Darłowo na 2008 rok . DRUK NR   2/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 23/. 
 
Uzasadnienie: 
Zadanie inwestycyjne pn. „Budowa drogi śródpolnej Boryszewo-Bukowo 
Morskie” zostało ujęte na liście rankingowej Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych do realizacji w roku 2008. Istnieje moŜliwość 
uzyskania refundacji poniesionych kosztów na to zadanie w wysokości 
238 000 zł. W związku z powyŜszym Wójt Gminy Darłowo wnosi o ujęcie w 
budŜecie na 2008 rok w/w zadania.  
W dotychczasowym budŜecie brak jest środków na wykonanie punktów 
świetlnych, dlatego jest propozycja Wójta o ujęcie tego zadania w 
tegorocznym budŜecie”. 
 
Pani Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy Darłowo, w imieniu Wójta 
wniosła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie – 
DRUK NR 2/2008) (zał. Nr 24): 
„Wójt Gminy Darłowo zaproponował aby zastąpić zadanie inwestycyjne pn. 
„Budowa infrastruktury wokół Sali Gimnastycznej w Starym Jarosławiu” 
następującymi zadaniami: 

1. Utwardzenie placu przy Szkole Podstawowej w Starym 
Jarosławiu: 65 364 zł 

2. Utwardzenie placu przy boisku szkolnym w Starym Jarosławiu: 
65 916 zł 

3. Odwodnienie sali gimnastycznej w Starym Jarosławiu: 65 857 zł 
4. Odwodnienie drogi dojazdowej do boiska, parkingu szkoły w 

Starym Jarosławiu: 66 200 zł 
5. Utwardzenie drogi dojazdowej do sali gimnastycznej w Starym 

Jarosławiu: 56 663 zł”.   
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
stanowisko komisji (zał. Nr 25)   dot. projektu uchwały: komisja 
głosowała osobno nad dwoma zadaniami zawartymi w paragrafie 1: 

1) zadanie :przebudowa drogi śródpolnej Boryszewo-Bukowo Morskie – nie  
zapadło rozstrzygnięcie w tej sprawie.  

2) zadanie: budowa punktów świetlnych oraz autopoprawka Wójta – 
zostały zaopiniowane pozytywnie. 
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2)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił stanowisko  
komisji   (zał. Nr 26) dot. projektu uchwały: komisja głosowała 
osobno nad dwoma zadaniami zawartymi w paragrafie 1: 

1) zadanie :przebudowa drogi śródpolnej Boryszewo-Bukowo Morskie –      
     zostało zaopiniowane  negatywnie. 
3) zadanie: budowa punktów świetlnych oraz autopoprawka Wójta – 

zostały zaopiniowane pozytywnie. 
 
3)Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. Emilii Gafka, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
4)Przewodniczącemu Komisji Prawa Opieki Społecznej i 
Zdrowia p. Janowi RóŜyckiemu, który przedstawił stanowisko 
komisji dot. części projektu uchwały: komisja zaopiniowała 
pozytywnie zadanie: budowa punktów świetlnych na kwotę: 300 tys. zł.   
 
DYSKUSJA: 
 
*p. Jan Mikołajczyk – radny: zgłosił wniosek o wykreślenie z projektu 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2008 rok (DRUK 
NR 2/2008) realizacji zadania „Przebudowa drogi śródpolnej Boryszewo-
Bukowo Morskie”. 
* p. Antoni Szynkowski – radny: w poprzedniej kadencji zostały zaplanowane 
do wykonania trzy drogi: 1) Kopnica-Palczewice, 2) Barzowice-Rusinowo oraz 
3) Bukowo Morskie-Boryszewo. W ubiegłym roku Komisja Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej wydała 
opinię pozytywną dotyczącą wykonania drogi Bukowo Morskie-Boryszewo. 
Wójt p. Franciszek Kupracz , realizując wniosek komisji, wystąpił z 
dokumentacją do Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych o pozyskanie 
środków finansowych. Według radnego, gmina ma moŜliwości sfinansowania 
ze środków własnych budowy tej drogi. JeŜeli budowa tej drogi nie uzyska 
akceptacji rady gminy, to zdaniem mówcy, Gmina Darłowo moŜe więcej nie 
otrzymać środków finansowych z zewnątrz. Na pewno będzie głosował „za” 
przebudową drogi „Bukowo-Boryszewo”.  
* p. Jan Małecki – radny: zaproponował, aby dla dobra sprawy nie 
dyskutować , tylko przegłosować uchwałę, „bo to moŜe być początek rozbicia 
rady”.  
* p. Jan Fraszko – radny: radni powinni być ponad podziałami. „Nie 
powinniśmy się kłócić, tylko zacznijmy coś robić” – zaapelował. Wniosek 
gminy został ujęty na liście rankingowej na dofinansowanie zadań z 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Gmina ma szansę na otrzymanie 
dofinansowania w kwocie 238 tys. zł i naleŜy z tego skorzystać. Jako radny 
przeŜył to samo co dzisiaj przeŜywają inni, jak była głosowana uchwała w 
sprawie rozpoczęcia budowy sali gimnastycznej w Starym Jarosławiu.  



                                               - 22 - 
A dzisiaj moŜemy poszczycić się piękną salą. Radny podkreślił, Ŝe będzie 
głosował za rozpoczęciem przebudowy drogi śródpolnej Boryszewo-Bukowo.  
* p. Jan Mikołajczyk – radny: za te pieniądze moŜna wybudować 10 
kilometrów dróg z płyt „jombo”. UwaŜa, Ŝe 10% dofinansowania to za mało, 
aby rozpoczynać zadanie, które ma kosztować ponad dwa miliony złotych.  
Gdyby gmina otrzymała 50% dofinansowania do przebudowy tej drogi, to na 
pewno mówca głosowałby „za”. A teraz będzie głosował „przeciw”. 
* p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: zapytał 
panią Krystynę Kisielewską – Skarbnika Gminy, jaki moŜe być orientacyjny 
procent  odsetek przy kredycie na kwotę prawie 2,5 mln zł? 
* p. Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy: nie jest w stanie określić w tej 
chwili odsetek od kredytu. Gmina na pewno wybierze najlepszą ofertę 
dostępną na rynku. Według mówczyni szacunkowo trzeba liczyć ok. 10% 
odsetek.  
 
                      
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poddał 
pod głosowanie wniosek radnego Jana Mikołajczyka o wykreślenie z 
projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 
2008 rok (DRUK NR 2/2008) realizacji zadania „Przebudowa drogi 
śródpolnej Boryszewo-Bukowo Morskie”. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 7 
głosów „za”, 8 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady Gminy Darłowo. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak poddał pod głosowanie autopoprawkę Wójta Gminy 
Darłowo: „aby zastąpić zadanie inwestycyjne pn. „Budowa infrastruktury 
wokół Sali Gimnastycznej w Starym Jarosławiu” następującymi zadaniami: 

6. Utwardzenie placu przy Szkole Podstawowej w Starym 
Jarosławiu: 65 364 zł 

7. Utwardzenie placu przy boisku szkolnym w Starym Jarosławiu: 
65 916 zł 

8. Odwodnienie sali gimnastycznej w Starym Jarosławiu: 65 857 zł 
9. Odwodnienie drogi dojazdowej do boiska, parkingu szkoły w 

Starym Jarosławiu: 66 200 zł 
10. Utwardzenie drogi dojazdowej do sali gimnastycznej w 

Starym Jarosławiu: 56 663 zł”.   
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 14 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący  się”.  
Autopoprawka  uzyskała  akceptację Rady Gminy Darłowo. 
 
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę wraz z w/w autopoprawką  pod głosowanie, w którym 
udział wzięło 15  radnych, głosując następująco: 9 głosów „za”, 4  głosy 
„przeciw”, 2  głosy  „wstrzymujące się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
178/2008  w sprawie  zmian w budŜecie Gminy   Darłowo na 
2008 rok   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 27 /. 
 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na    
finansowanie zadań inwestycyjnych Gminy Darłowo. DRUK   
NR 1/2008.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr  28/. 
 
Uzasadnienie: 
„W związku z opublikowaniem w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego Uchwały nr 
1333/07 Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego z dnia 21 grudnia 
2007 roku w sprawie zatwierdzenia „Listy rankingowej wniosków na 
dofinansowanie zadań z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w 2008 roku 
na terenie województwa zachodniopomorskiego, został ujęty nasz wniosek 
poz. 51, przebudowa drogi śródpolnej Boryszewo-Bukowo Morskie, długość 
drogi 2,38 km, wartość inwestycji 2 110 374,03 w tym dofinansowanie 
238 000 zł.  
Warunkiem niezbędnym do otrzymania w/w dofinansowania jest 
zabezpieczenie całości środków finansowych i ujęcie ich w budŜecie Gminy 
Darłowo na rok 2008. 
Ze względu na brak środków finansowych w 2007 roku nie została 
dokończona realizacja uchwały Rady Gminy Darłowo nr IV/47/2007 z dnia 
14 lutego 2007 r., polegająca na wykonaniu nowych punktów świetlnych w 
poszczególnych miejscowościach: Bukowo Morskie, Boryszewo, JeŜyczki, 
Domasławice, Zagórzyn, Słowino, Gorzebądź, Borzyszkowo, Kowalewiczki, 
Wicie, Wiekowo, Wiekowice, Cisowo, Kopań, Dąbki.  
Konieczne jest zatem zabezpieczenie środków finansowych w wysokości 
300 000 zł  w budŜecie Gminy na rok 2008 na wykonanie w/w inwestycji. 
Z uwagi na brak w/w środków finansowych w budŜecie Gminy na rok 2008 
proponuje się zaciągnięcie długoterminowego kredytu na realizację 
opisanych zadań inwestycyjnych: 
1. Budowa drogi śródpolnej Boryszewo-Bukowo Morskie w kwocie 2 110 374 
zł. 
2. Budowa punktów świetlnych na terenie Gminy Darłowo w kwocie 300 000 
zł. Łączna wartość kredytu: 2 410 374 zł.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił  
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stanowisko komisji (zał. Nr 29)  dot. projektu uchwały: komisja 
głosowała osobno nad dwoma zadaniami zawartymi w paragrafie 1: 

4) zadanie :przebudowa drogi śródpolnej Boryszewo-Bukowo Morskie –nie 
zapadło rozstrzygnięcie w tej sprawie.. 

5) zadanie: budowa punktów świetlnych  – zostało zaopiniowane 
pozytywnie. 

 
2)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił stanowisko  
komisji (zał. Nr 30)  dot. projektu uchwały: komisja głosowała osobno 
nad dwoma zadaniami zawartymi w paragrafie 1: 

2) zadanie :przebudowa drogi śródpolnej Boryszewo-Bukowo Morskie –     
     zostało zaopiniowane  negatywnie. 
6) zadanie: budowa punktów świetlnych  – zostało zaopiniowane 

pozytywnie. 
 
3)Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. Emilii Gafka, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
4)Przewodniczącemu Komisji Prawa Opieki Społecznej i 
Zdrowia p. Janowi RóŜyckiemu, który przedstawił stanowisko 
komisji  (zał. Nr 31) dot. części projektu uchwały: komisja 
zaopiniowała pozytywnie zadanie: budowa punktów świetlnych na kwotę: 
300 tys. zł.   
 
 
W związku z brakiem  dalszych   głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 9 głosów „za”, 5  głosów „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
179/2008  w sprawie zaciągnięcia kredytu na    finansowanie 
zadań inwestycyjnych Gminy Darłowo   została podjęta przez 
Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 32  /. 
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania Gminy 
Darłowo z Samorządem Województwa Zachodniopomorskiego 
i Powiatem    Sławieńskim w zakresie prowadzenia inwestycji 
drogowych. DRUK NR 3/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 33/. 
 
Uzasadnienie: 
„Wykonywanie zadań publicznych moŜe być realizowane w drodze 
współdziałania między jednostkami samorządu terytorialnego. Od wielu lat 
gmina dofinansowuje budowę chodników i zatok autobusowych przy drogach 
powiatowych i wojewódzkich. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania 
Gminy Darłowo z samorządem Województwa Zachodniopomorskiego i 
Powiatem Sławieńskim w zakresie prowadzenia inwestycji drogowych jest 
niezbędne do zawarcia porozumień i prowadzenia inwestycji”.  
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
180/2008  w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z 
Samorządem Województwa Zachodniopomorskiego i 
Powiatem    Sławieńskim w zakresie prowadzenia inwestycji 
drogowych   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 34 /. 
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Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Kierownikowi 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
pełnomocnictwa do podpisywania umów, porozumień 
partnerskich oraz do podejmowania wszelkich czynności 
związanych z realizacją partnerskich projektów systemowych 
w ramach Priorytetu VII Promocje Integracji Społecznej 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego 
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. DRUK NR 
4/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 35/. 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia p. Janowi RóŜyckiemu, który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
181/2008  w sprawie udzielenia Kierownikowi Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie pełnomocnictwa do 
podpisywania umów, porozumień partnerskich oraz do 
podejmowania wszelkich czynności związanych z realizacją 
partnerskich projektów systemowych w ramach Priorytetu 
VII Promocje Integracji Społecznej Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. 
/ zał. Nr 36 /. 
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Ad. 13.  Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. 
działki o nr geodez.  17 w Wiciu). DRUK NR    5/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 37/. 
 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Firmy Handlowo-Usługowej „RAFEX” Sp. z 
o.o. Szczecin w sprawie sprzedaŜy działki nr 17 o powierzchni 1,03 ha 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wicie, Wójt Gminy Darłowo postanowił 
przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. sprzedaŜy w/w działki, ale po 
wcześniejszym  jej podziale i w drodze przetargu. 
            W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest 
symbolem MNU-3 – tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, usług 
nieuciąŜliwych na działkach nie mniejszych niŜ 2500m²”. 
 
Wójt podkreślił, że jest to teren w Wiciu, który łączy się z Rusinowem. W 
tym roku gmina musi osiągnąć ok. 8,5 mln zł ze sprzedaży mienia. Dobrze 
byłoby nawet uzyskać  10 mln zł. „Nie wyprzedajemy mienia. Sprzedaż jest 
zaplanowana. Jest dużo zadań do wykonania i gmina musi mieć na to 
środki” – podsumował Wójt.  

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
182/2008  w sprawie     sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez.  17 w 
Wiciu)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 38 /. 
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Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. 
działki o nr geodez. 120/24  w Bobolinie). DRUK NR    
6/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 39/. 
 
Uzasadnienie:  
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały 
dot. sprzedaŜy działek powstałych w wyniku podziału działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 120/24 o powierzchni ogólnej 2,0428 ha połoŜonej w 
obrębie ewidencyjnym Bobolin, Gmina Darłowo w trybie przetargu. 
           W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest 
symbolem MU-1 – teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz 
produkcji rolnej.” 
 

Przewodniczący  Rady Gminy  Darłowo p. Władysław Krakowiak 
przeczytał  pismo p. Zbigniewa  Steblińskiego – Sołtysa Sołectwa 
Bobolina z dnia 21 stycznia 2008 roku (zał. Nr 40): 
„W związku z moją nieobecnością na Sesji Rady Gminy Darłowo w 
dniu 25.01.2008 r. spowodowaną przyczynami rodzinnymi, i n f o r m 
u j ę  Ŝe społeczności lokalne wsi śukowo, Bobolin i Dąbki oceniają 
negatywnie zamiar sprzedaŜy działki gruntu o numerze 120/24 w 
Bobolinie (obecnie pole namiotowe). PowyŜsza działka – według 
zapewnień Wójta miała być przeznaczona na boisko szkolne dla 
Zespołu Szkół w Dąbkach. 
           W imieniu mieszkańców wnoszę o wycofanie projektu uchwały 
w sprawie sprzedaŜy tej nieruchomości z porządku obrad sesji Rady 
Gminy Darłowo”. 
 
Dyskusja: 
 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: podkreślił, Ŝe teren ten 
w planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczony jest pod 
zabudowę mieszkaniową i usługi nieuciąŜliwe. Trzy sołectwa: śukowo 
Morskie, Dąbki i Bobolin zaopiniowały sprzedaŜ tej działki negatywnie. 
Jest przyjęty plan na realizację  zadań inwestycyjnych  w 2008 roku, 
dlatego ten teren trzeba sprzedać i to bardzo dobrze. W  Dąbkach i w 
Bobolinie w obrocie prywatnym jeden metr kwadratowy osiąga cenę 
200 zł. Jesteśmy w jednej rodzinie. Gmina musi  przystąpić do 
sporządzenia  nowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
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•  pięciu sołectw, które uzyskały status uzdrowiska, co będzie kosztować 

ok. 300 tys. zł. Trzeba się dostosować do tego uzdrowiska, to jest 
przyszłość naszej gminy. Gmina musi spełnić szereg zadań z zakresu 
ochrony środowiska , zagospodarowania przestrzennego oraz 
infrastruktury drogowej. Jedne z najwaŜniejszych  zadań  to 
utrzymanie czystości i porządku, wybudowanie nowej oczyszczalni 
ścieków  w Rusku. Bardzo ambitnym, przyszłościowym  zadaniem jest 
doprowadzenie gazu do Dąbek i okolicznych miejscowości przy ścisłej 
współpracy i współfinansowaniu przez Zakład Gazowniczy w 
Koszalinie. JeŜeli chodzi o inicjatywę powstania Gminy Dąbki, to w tej 
sprawie zadecyduje społeczeństwo. 

 
Dyskusja: 

• p. Józef Szymacha  - radny: sołectwa: Dąbki, Bobolin, śukowo Morskie 
wyraził swoją negatywną opinię na temat sprzedaŜy  działki nr 120/24 
w Bobolinie. Jako radny złoŜył wniosek o zagospodarowanie tego 
terenu. Mówca uwaŜa, Ŝe naleŜy się wstrzymać ze sprzedaŜą tego 
terenu do czasu zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla 
uzdrowiska. Jest to ostatnia duŜa gminna działka w tych okolicach i 
moŜe się okazać niezbędna dla tej strefy. Radny podkreślił, Ŝe jest 
przeciwny sprzedaŜy w/w działki. 

• p. Jan Małecki – radny: wszystkie działki, które mogły być 
wykorzystane na urządzenie np. stadionu zostały sprzedane. Te ponad 
dwa hektary w Bobolinie to ostatni bezcenny kawałek. Radny poparł 
wypowiedź przedmówcy, Ŝe naleŜy wstrzymać się ze sprzedaŜą tej 
działki do czasu opracowania nowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla uzdrowiska. MoŜe ta działka została by 
wykorzystana przez szkołę w Dąbkach, poniewaŜ odległość jest 
niewielka ok. 320 metrów.  Radny powiedział, Ŝe na pewno będzie 
głosował przeciwko sprzedaŜy tej działki. Mówca zaapelował do 
radnych, Ŝeby wznieść się ponad podziały. 

• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: za 
poprzedniej władzy teŜ zostały posprzedawane bardzo atrakcyjne 
tereny zarówno w Dąbkach, jak i  w Bobolinie. Za te pieniądze 
powstały korty tenisowe, które miały słuŜyć wszystkim mieszkańcom 
gminy. Korty zostały równieŜ sprzedane. Na działce obok OW Relaks 
planowano wybudowanie boiska sportowego wraz z infrastrukturą i 
amfiteatrem. Plany te nie zostały zrealizowane. Utopiono przy okazji 
masę pieniędzy. Jesteśmy tylko bogatsi o doświadczenie.  

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo : za poprzedniej władzy 
były wielkie plany zbudowania amfiteatru i boiska w Dąbkach, które 
nie zostały zrealizowane, pomimo tego Ŝe były większe moŜliwości. Pan 
radny Józef Szymacha musi pamiętać, Ŝe jest radnym całej gminy. 
RównowaŜnia musi być. Inne regiony gminy teŜ w niedługim czasie 
będą dawały większe dochody do budŜetu z podatku od wiatraków. 
Tereny Cisowo-Barzowice teŜ są bardzo ładne, widokowe. Nie tylko 
istnieją w gminie Dąbki. W strefie A i B uzdrowiska nie będzie Ŝadnych 
stadionów, poniewaŜ ma być tam cicho i spokojnie. 
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• Potrzebne są pieniądze na zakup płyt, na uzdrowisko, na inne 
zamierzenia inwestycyjne. Wójt podkreślił, Ŝe w dalszym ciągu 
podtrzymuje swoje stanowisko dotyczące sprzedaŜy działki  nr 120/24 
w Bobolinie. Decyzja naleŜy do rady gminy. 

• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek: zdecydowanie poparł wypowiedzi 
radnych p. J.Szymachy i p. J.Małeckiego. Gmina zdąŜy sprzedać ten 
teren zawsze. Rada gminy w dniu dzisiejszym podejmuje uchwały 
dotyczące zmiany studium i planu zagospodarowania przestrzennego 
dla uzdrowiska, więc naleŜałoby  poczekać do czasu ich opracowania. 
JuŜ w chwili obecnej jest wielki kłopot do stworzenia bazy uzdrowiska.  

• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: w 
wieloletnich planach inwestycyjnych była ujęta droga Cisowo-
Zakrzewo-Kopnica-Drozdowo i niestety nie będzie realizowana. Nikt się 
nie martwi o mieszkańców tych miejscowości. Na poprzedniej sesji 
rada gminy podjęła uchwałę o sprzedaŜy 6 ha w miejscowości Kopań. 
TakŜe, nie tylko są sprzedawane  tereny z  zachodniej strony gminy. 
Inwestycje w gminie wykonywane są dla wszystkich mieszkańców i o 
tym trzeba pamiętać, podejmując decyzje. 

• p. Józef Szymacha – radny: zakupione przez gminę 10 ha w Bobolinie 
od Agencji Mienia Wojskowego zostały podzielone na działki i 
posprzedawane w przetargu. Pieniądze z tego tytułu zostały 
przeznaczone na potrzeby w całej gminie, a nie tylko w regionie Dąbek 
i Bobolina.    

   
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił NEGATYWNĄ  
opinię komisji dot. projektu uchwały. (zał. Nr 41) . 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
NEGATYWNĄ  opinię komisji dot. projektu uchwały. (zał. Nr 42).  
                                                        

W związku z brakiem dalszych   głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 7  głosów „za”, 7 głosów „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała   w sprawie     
sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. działki o nr geodez. 120/24  w Bobolinie)  NIE 
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo.  
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Ad. 15.Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. 
działki o nr geodez. 181/3 w Dąbkach). DRUK NR  7/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr  43/. 
 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Konsorcjum Budowlane ANBUD w m. 
Witkowo w sprawie sprzedaŜy części działki nr 181/3 połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Dąbki z przeznaczeniem na budowę marketu dyskontowego, 
Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. 
sprzedaŜy w/w działki, ale po wcześniejszym jej podziale i w drodze 
przetargu. 
             W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona 
jest w częściach pod: 
1. tereny oznaczone symbolem UN o następującym przeznaczeniu: 
a. zabudowa usług nieuciąŜliwych z zakazem wprowadzania usług handlu o 
powierzchni sprzedaŜnej większej niŜ 500 m², 
b. drogi wewnętrzne 
c. obiekty celu publicznego 
2. drogi publiczne klasy drogi lokalnej 
3. drogi publiczne klasy drogi głównej.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
183/2008  w sprawie    sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez. 181/3 w 
Dąbkach) została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 44 /. 
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Ad. 16.  Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. 
działki o nr geodez. 359/1 w JeŜycach). DRUK NR    8/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr  45/. 
 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem pp. GraŜyny i Karola Krzysztofiak , zam. 
Darłowo w sprawie sprzedaŜy działki nr 359/1 o powierzchni 1400 m² 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym JeŜyce, Wójt Gminy Darłowo postanowił 
przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. sprzedaŜy w/w działki, ale w 
drodze przetargu. 
            W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest 
symbolem MU-1 – teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz 
produkcji rolnej.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
184/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez. 359/1 w 
JeŜycach)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr  46 /. 
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Ad. 17.  Podjęcie uchwały w sprawie    sprzedaŜy 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. 
działki o nr geodez. 263/1 w Dobiesławiu). DRUK NR    
9/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr  47/. 
 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem p. Wiesława Wysokińskiego, zam. Dobiesław 
w sprawie sprzedaŜy działki nr 263/1 o powierzchni 0,67 ha połoŜonej w 
obrębie ewidencyjnym Dobiesław, Wójt Gminy Darłowo postanowił 
przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. sprzedaŜy w/w działki, ale po 
wcześniejszym jej podziale i w drodze przetargu. 
            W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest 
symbolem MU-1 – teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz 
produkcji rolnej.” 
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
185/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki o nr geodez. 263/1 w 
Dobiesławiu)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 
48/. 
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Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta 
Gminy Darłowo do nabycia nieruchomości. (dot. działki o nr 
geodez. 469/26 w Wiekowicach). DRUK NR  10/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 49/. 
 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z odpowiedzią Przedsiębiorstwa Projektowo 
Wykonawczego PROBUD Spółka z o.o. z siedzibą w Wiekowie , na złoŜoną im 
propozycję sprzedaŜy na rzecz Gminy Darłowo części działki o numerze 
geodezyjnym 469/26 wraz ze zlokalizowanym na tej części budynkiem, 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wiekowice – Wójt Gminy Darłowo 
postanowił przedłoŜyć pod obrady rady projekt uchwały w w/w sprawie. 
           PowyŜsza propozycja podyktowana jest tym, Ŝe przedmiotowa działka 
jest zabudowana budynkiem, który po jej zakupie zostałby przeznaczony na 
świetlicę wiejską i mieszkania socjalne”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
186/2008  w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości. (dot. działki o nr geodez. 469/26 w 
Wiekowicach)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 
50/. 
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Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta 
Gminy Darłowo do nabycia nieruchomości . (dot. działki o nr 
geodez. 136 w Kopnicy). DRUK NR 11/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 51/. 
 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z dokumentacją geodezyjną 
znajdującą się w tut. Urzędzie dot. działek nr 28 i 136 w m. Kopnica 
postanowił przedłoŜyć pod obrady rady projekt uchwały w sprawie kupna od 
osoby fizycznej części działki nr 136 w części dot. budynków gospodarczych. 
            PowyŜsza propozycja podyktowana jest tym, Ŝe przedmiotowa działka 
i budynki gospodarcze znajdujące się na niej leŜą w bezpośrednim 
sąsiedztwie szkoły”. 
                                                        

Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
187/2008  w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości . (dot. działki o nr geodez. 136 w 
Kopnicy)   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 52 /. 
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Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. 
30/2 w Porzeczu). DRUK NR 12/2008. 
 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 53/. 
 
Uzasadnienie: 
„Projekt  uchwały dotyczy  wydzierŜawienia w trybie bezprzetargowym do 
dnia 30.09.2015 r. działki oznaczonej numerem geodezyjnym 30/2 o 
powierzchni 3,37 ha połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Porzecze, Gmina 
Darłowo, stanowiącej własność Gminy Darłowo, na rzecz dotychczasowego 
dzierŜawcy. „  
Wójt  Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  poinformował Wysoką 
Radę oraz wszystkich zebranych, Ŝe sprawa dotyczy jego syna, w 
związku z czym pozostawia decyzję Radzie Gminy Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
1)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
2)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
188/2008  w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. 30/2 w 
Porzeczu)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 54  /. 
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Ad. 21.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Statutu Gminy 
Darłowo. DRUK NR 13/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 55/: 

                                                                        
                           „Uchwała Nr XIV/…./2008 
                               Rady Gminy Darłowo 
                               z dnia 25 stycznia 2008 roku 
 
w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo. 
 
             Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U.  z  2001 r. Nr 142 poz. 1591, z 2002 
r.: Nr 23 poz. 220, Nr 62 poz. 558, Nr 113 poz. 984, Nr 153, poz. 1271, Nr 214 poz. 1806 z 
2003 r.: Nr 80 poz. 717, Nr 162, poz. 1568,  z 2004 r.: nr 102, poz. 1055, nr 116, poz. 1203,  z 
2005 r.: Nr 172, poz. 1441 i Nr 175, poz.1457, z 2006 r.: Nr 17, poz. 128, Nr 181, poz. 1337, 
z 2007 r. : Nr 48 poz. 327, Nr 138 poz.974 i Nr 173 poz.1218) 
Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
              
                                             § 1 
W Statucie Gminy Darłowo stanowiącym załącznik do uchwały Nr 
V/65/2003 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 kwietnia 2003 roku w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Darłowo (Dziennik Urzędowy  Województwa  
Zachodniopomorskiego z dnia 16 czerwca 2003 r. Nr 50 poz. 845) wprowadza 
się następujące zmiany: 
1) w § 21 w ust. 1 dodaje się pkt 8 w brzmieniu: „8)Uzdrowiskową”, 
2)w załączniku nr 3 dodaje się pkt VIII w brzmieniu:  
„VIII. Przedmiotem działania Komisji Uzdrowiskowej jest: 

1) opiniowanie projektu operatu uzdrowiskowego, 
2) opiniowanie projektu statutu uzdrowiska lub obszaru ochrony 

uzdrowiskowej, 
3) opiniowanie projektu miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego obejmujących tereny wchodzące w skład stref 
ochronnych, 

4) opiniowanie gminnych programów ochrony środowiska, 
5) opiniowanie projektów programów zamierzeń inwestycyjnych gminy 

dotyczących obszaru uzdrowiska oraz obszaru ochrony 
uzdrowiskowej.” 

 
                                           § 2 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
 
                                           § 3 
Uchwała wchodzi w Ŝycie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym  Województwa  Zachodniopomorskiego.” 
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Wójt  poinformował zebranych, Ŝe zgodnie z obowiązującymi przepisami 
Komisja Uzdrowiskowa będzie stałą komisją Rady Gminy Darłowo. W skład 
tej komisji powinni wejść przede wszystkim radni z terenów uzdrowiska. 
Wszyscy obecni członkowie komisji mogą społecznie wspomagać swoją 
wiedzą i doświadczeniem przyszłą Komisję Uzdrowiskową. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
                                                
1)Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia p. JANOWI RÓśYCKIEMU, który przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                         
2)Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. 
ANTONIEMU SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną 
opinię dot. projektu uchwały. 
 
3)Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów 
i BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
4)Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
5) Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. Emilii Gafka, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
189/2008  w sprawie zmiany  Statutu Gminy Darłowo   została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 56 /. 
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Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektów 
planu podziału aglomeracji wiejskiej Darłowo na aglomerację: 
Dąbki i Rusko. DRUK NR 14/2008. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował 

zebranych, Ŝe wnioskodawcami  w/w projektu (zał. Nr 57) są dwie komisje 

resortowe rady gminy: 

Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 

Technicznej Rady Gminy Darłowo 

Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu Rady Gminy Darłowo. 

Poprzednia uchwała rady gminy nr VIII/109/2007  z dnia  1 sierpnia 2007 

roku, równieŜ dotyczyła negatywnego zaopiniowania podziału gminy na dwie 

aglomeracje, nie zawierała jednak uzasadnienia.   

 

                                                                    
W związku z pismem Dyrektora Wydziału Środowiska i Rolnictwa 
Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie (SR-Ś-
1/6831/1-1/08 ; data wpływu do biura rady: 21.01.2008 – zał. Nr 58 ) , 
w którym urząd zwraca się do rady gminy o uzasadnienie swojego 
negatywnego stanowiska – dwie resortowe komisje przygotowały poniŜszy 
projekt wraz z uzasadnieniem: 
                         „Projekt  :Uchwała Nr XIV/…/2008 
                                        Rady Gminy Darłowo 
                                        z dnia 25 stycznia  2008 roku 
 
w sprawie zaopiniowania projektów planu podziału aglomeracji wiejskiej 
Darłowo na aglomerację: Dąbki i Rusko. 
 
 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym / Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn.zm./, art. 
43 ust. 2a  ustawy z dnia 18 lipca  2001  r. Prawo wodne  / Dz.U.  Nr 239 
poz. 2019 z późn.zm./ i § 4 ust. 2 rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 
22 grudnia 2004 r. w sprawie sposobu wyznaczania obszaru i granic 
aglomeracji / Dz.U.  Nr 283 poz. 2841 z poźn.zm./   
 
Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
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                                                § 1 
Opiniuje się   negatywnie przedstawione przez Spółkę Wodno-Ściekową w 
Dąbkach projekty planu podziału aglomeracji wiejskiej Darłowo na 
aglomerację: Dąbki i Rusko.  
Uzasadnienie powyŜszej opinii  stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 
 
                                               § 2 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
 
                                              § 3 
Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia.” 
 
 
                                                                     „  Załącznik  

                                                                       do Uchwały Nr XIV/…./2008 

                                                                       Rady Gminy Darłowo 

                                                                       z dnia 25 stycznia 2008 roku 

 

Podział aglomeracji wiejskiej Darłowo na dwie aglomeracje jest bezzasadny, 

ze względu na: 

1. Lokalizacja oczyszczalni w Dąbkach, w strefie „B” uzdrowiska Dąbki, 

praktycznie przy granicy ze strefą „A” , nie jest moŜliwa ze względu na 

uciąŜliwe oddziaływanie tego obiektu ( w tym fetor, zwłaszcza latem) 

oraz wymogi Ustawy o uzdrowiskach.  

2. Oczyszczone ścieki z oczyszczalni Dąbki nie mogą być nadal 

odprowadzane do płytkiego, przybrzeŜnego jeziora Bukowo, które nie 

posiada praktycznie Ŝadnych zdolności samooczyszczania. W sezonie 

letnim 2007 r. część jeziora została zamknięta jako kąpielisko ze 

względu na obecność bakterii z grupy coli,  co wyniknęło z 

nieprawidłowej pracy oczyszczalni. O negatywnym  wpływie tego 

obiektu na stan jeziora i postępującą jego eutrofizację świadczy 

chociaŜby zarastanie brzegów, co nie miało miejsca przed 

uruchomieniem oczyszczalni.  

3. Odprowadzenie oczyszczonych ścieków do innego odbiornika, tj. Morza 

Bałtyckiego nie będzie moŜliwe ze względu na brak zgody na przejście 

przez teren strefy „A”. 
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4. Część terenu oczyszczalni w Dąbkach połoŜona jest  na niskich 

rzędnych, na obszarze polderu, przez co okresowo jest podtapiana i 

zalewana.  

5. W związku z utworzeniem uzdrowiska Dąbki, zgodnie z Ustawą o 

uzdrowiskach, do 2009 r. zostanie opracowany nowy plan 

zagospodarowania przestrzennego tego terenu, gdzie zostanie 

rozstrzygnięta moŜliwość lokalizacji oczyszczalni Dąbki w strefie „B” 

uzdrowiska. Rada  Gminy Darłowo  nie przewiduje takiej lokalizacji.  

6. Maksymalna ilość ścieków  w aglomeracji Darłowo wynosząca 3 156 

m3/dobę jest za mała, by funkcjonowały dwie oczyszczalnie ścieków ze 

względów ekonomicznych i technicznych. Mała ilość ścieków będzie 

skutkowała wysokim kosztem ich oczyszczenia, co wpłynie na wysoka 

cenę ścieków, którą będą musieli zapłacić mieszkańcy gminy. 

Zaproponowana aglomeracja Dąbki nie uwzględnia przyjmowania 

ścieków z całej części zachodniej Gminy i w tej sytuacji nie ma 

moŜliwości ich oczyszczenia. 

Mając na uwadze powyŜsze argumenty,  Rada Gminy Darłowo 

negatywnie opiniuje utworzenie aglomeracji Dąbki z oczyszczalnią 

ścieków w Dąbkach. „ 

Wójt p. Franciszek Kupracz podkreślił, Ŝe „ w dalszym ciągu podtrzymuje 

swoją negatywną opinię dotyczącą podziału gminy wiejskiej na dwie 

aglomeracje w Dąbkach i w Rusku. Obecna aglomeracja została 

wyznaczona rozporządzeniem Wojewody Zachodniopomorskiego z dnia 12 

marca 2006 roku. Tworzą ją prawie wszystkie miejscowości połoŜone na 

terenie Gminy Darłowo, za wyjątkiem Słowina i Słowinka oraz 

miejscowości Przystawy i Kolonia Przystawy z sąsiedniej Gminy 

Malechowo. W chwili obecnej zaistniała  pilna konieczność 

uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej na terenie całej gminy. 

Jedynymi skanalizowanymi miejscowościami są : Dąbki, Bobolin, Wicie,                                               

częściowo Wiekowo i Cisowo. Funkcjonujące oczyszczalnie ścieków mają 

małe przepustowości oraz przestarzałe technologie. W Wiekowie i w 

Cisowie : złoŜa oraz osadnik Imhoffa, w Wiciu: oczyszczalnia  
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„korzeniowa”, w Dąbkach: konwencjonalna metoda osadu czynnego. W 

Gminie Darłowo przewidziano budowę jednej oczyszczalni, której 

przepustowość umoŜliwi oczyszczenie ścieków całego obszaru gminy , 

takŜe w okresie wakacyjnym. Jest opracowany projekt budowlany 

oczyszczalni w Rusku, na którą gmina uzyskała pozwolenie budowlane w 

2007 roku. W ubiegłym roku został rozstrzygnięty przetarg na 

zaprojektowanie sieci kanalizacji sanitarnej, obejmującej teren aglomeracji, 

zatwierdzonej rozporządzeniem wojewody w 2006 roku. Projekt 

budowlany oczyszczalni w Rusku przewiduje budowę oczyszczalni o 

maksymalnej przepustowości 3 156 m³ /dobę. W tym bilansie ścieków 

ujęto takŜe ścieki z dotychczasowej oczyszczalni w Dąbkach. 

Oczyszczalnia w Rusku ma zostać wybudowana do 2010 roku. W budŜecie 

Gminy Darłowo na rok  2008 zostały zaplanowane na ten cel środki 

finansowe w kwocie 2 mln zł. Do 2010 roku zostanie wybudowany 

kolektor przesyłowy, którym zostaną doprowadzone ścieki z Dąbek oraz 

całej obecnej zlewni oczyszczalni Dąbki. „    

Ponadto Wójt poinformował, Ŝe na temat gospodarki wodno-ściekowej w 

Gminie Darłowo odbyło się wspólne spotkanie w dniu 16 stycznia 2008 roku z 

: radnymi Rady Gminy Darłowo, Zarządem Spółki Wodno-Ściekowej w 

Dąbkach, przedstawicielami Stowarzyszenia EKO-CZUWANIE, 

przedstawicielem Firmy Projektowej „Komunalka” z Koszalina, Komisją 

Uzdrowiskową, Dyrektorem Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w 

Dąbkach. Wszyscy zainteresowani problemem, którzy nie uczestniczyli w 

spotkaniu mogą zapoznać się z protokołem z w/w spotkania. 

                                                        
W związku z brakiem dalszych   głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący  się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
190/2008  w sprawie zaopiniowania projektów planu podziału 
aglomeracji wiejskiej Darłowo na aglomerację: Dąbki i Rusko   
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 59 /. 
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Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do 
sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo”. DRUK NR 
15/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 60/. 
 
Uzasadnienie: 
„Zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 28 września 2007 roku 
(weszło w Ŝycie 7 listopada 2007 r.) miejscowość Dąbki uzyskała status 
uzdrowiska, granic obszaru uzdrowiska obejmują sołectwa: Dąbki, Bobolin, 
śukowo Morskie, Bukowo Morskie i Porzecze. 
           Zgodnie z art. 38 ust. 2 ustawy z dnia 28 lipca 2005 r. o lecznictwie 
uzdrowiskowym, uzdrowiska i obszarach ochrony uzdrowiskowej oraz o 
gminach uzdrowiskowych (Dz.U. Nr 167, poz. 1399 z późn. zm.), „gmina, 
która uzyskała status uzdrowiska lub status obszaru ochrony 
uzdrowiskowej, sporządza i uchwala miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego na zasadach określonych w odrębnych przepisach, w 
terminie dwóch lat od dnia uzyskania statusu”. 
PrzedłoŜone projekty uchwał dotyczą realizacji tego obowiązku, tj. zmiany 
studium i planu zagospodarowania przestrzennego w obrębach, które 
połoŜone są w granicach obszaru uzdrowiska”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
191/2008  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo”  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. / zał. Nr 61 /. 
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Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo. DRUK NR 16/2008.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 62/. 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, że uchwała Nr XIV 
192/2008  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Darłowo   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 63 /. 
 
  
Ad. 25. Sprawozdania z działalności komisji Rady Gminy 
Darłowo za 2007 rok.  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak  poinformował, Ŝe wszystkie                               
resortowe komisje na swoich posiedzeniach sporządziły sprawozdania.  
                                                
1)Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia p. JAN 
RÓśYCKI  przedstawił  sprawozdanie komisji za rok 2007, które stanowi 
załącznik nr  64  do niniejszego protokołu. 
                                                         
2) Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONI 
SZYNKOWSKI  przedstawił  sprawozdanie komisji za rok 2007, które 
stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu. 
. 
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3) Przewodniczący  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JAN FRASZKO przedstawił  sprawozdanie komisji za rok 2007, które 
stanowi załącznik nr 66  do niniejszego protokołu. 
 
 
4)Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. JAN MIKOŁAJCZAK   
przedstawił  sprawozdanie komisji za rok 2007, które stanowi załącznik nr 
67 do niniejszego protokołu. 
 
 
5) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Emilia Gafka  przedstawił  
sprawozdanie komisji za rok 2007, które stanowi załącznik nr 68 do 
niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe wszyscy radni otrzymali powyŜsze  
sprawozdania.  
Nikt z radnych nie wniósł Ŝadnych uwag. 
 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, Ŝe Rada 
Gminy Darłowo przyjęła sprawozdania komisji, bez uwag.  
 
 
 
Ad. 26.Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad. 27. Zakończenie sesji. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XIV sesji Rady Gminy Darłowo o 
godzinie 14 °° dnia  25 stycznia  2008 roku. 
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